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aanwezig werkt bij  afgevaardigd door of rol 

ir. Th. Edelman  Voorzitter (deels) 

ing. A.H. Bonneur Tauw Milieu VKB 

drs. N. van der Gaast CSO VKB 

drs. A.A. de Groof  SIKB-programmabureau secretaris 

ing. J. Keijzer Kiwa VOC 

drs. E.P.Th. Ruwiel VROM VROM 

dhr. P.J. Schouwstra Provincie Fryslân IPO (vervangt mw. Stavenga) 

ing. Th.G.J. Taen Lloyd's Register Nederland VOC 

A.N.H. Vermeulen Waterschap Hollandsche Delta Unie van Waterschappen 

drs. S.P. Wijn DCMR Milieudienst Rijnmond VNG 

dr. A. Honders Bodem+ Bodem+ 

ing. P. Leenders Gemeentewerken Rotterdam BOG/VA 

ir. J.W.P.M. Knaapen KWA VNO-NCW 

drs. A. Orbons ATM Moerdijk Bouwend Nederland en NVPG 

Dr. P.J. den Besten 

(vervangt Evert Schut) 

Rijkswaterstaat/DWW Rijkswaterstaat 

   

afwezig   

mr.drs. E.C. Alders Vereniging FME-CWM VNO-NCW 

dr. G. de Groot Analytico FeNeLab 

dhr. E. Schut Rijkswaterstaat/DWW Rijkswaterstaat 

ing. J.G. Stavenga MSc Provincie Fryslân IPO 

K. Baas RvA RvA 

dr.ir. R.A. van der Meer Wetterskip Fryslân UvW 

drs.ing. G.J. Pijpker Acorius VVMA 

   

   

te gast   

mr.drs. W. de Koning SIKB-programmabureau SIKB 

Tanja van Scherrenburg SIKB-programmabureau SIKB, verslag 

Hein Veldmaat DHV B.V.  

Jurgen Lutterman Intron Certificatie B.V.  
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SIKB biedt instrumenten voor eenvoudiger en beter bodembeheer  
 

 

Actie  

 

Verslag 

 1. Opening en vaststellen agenda 

 Vz opent de vergadering. Eric Ruwiel wil graag een praktijkpunt toevoegen bij 

agendapunt 2; eisen aan de uitbestedingsmogelijkheden.  

 

 2. Formeel vaststellen praktijkinterpretaties 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AdG 

Praktijkpunt 1; Erkenningplicht onderaannemer bij BRL SIKB7000  

• Peter Leenders is het niet eens. Dit laat nogal wat ruimte over voor discussie 

in de praktijk.  

• Ad Bonneur wil graag de toevoeging wie er verantwoordelijk is voor de 

certificeringeisen. Dit ligt bij de hoofdaannemer, maar de onderaannemer is 

net zo goed verantwoordelijk.  

• Niels van der Gaast is het hiermee eens. Ook de onderaannemer moet aan de 

certificeringeisen voldoen.  

• Theo Taen is het wel eens, maar onderaannemer is vaak ingehuurd en 

voldoen niet altijd aan deze eisen.  

Arthur de Groof maakt een voorstel hiervoor en zal dit mailen naar alle CCvD leden.  

 

Praktijkpunt 2; Scopevermeldingen 

CCvD leden zijn het hiermee eens. 

 

Praktijkpunt 3; Aanwezigheidseis kwaliteitsverantwoordelijke in BRL SIKB7000 

• Peter Leenders vindt dat het voorbeeld dat in dit praktijkpunt gebruikt wordt 

met betrekking tot grondverzet en werkzaamheden rondom de sanering niet 

goed verwoord is. Als je dit letterlijk neemt, leest men dat er altijd toezicht 

zou moeten zijn. De kritische momenten moeten beter omschreven worden.  

• Piet den Besten wil graag uitwerking van het begrip ‘aanwezig’. 

• Walter de Koning reageert met de opmerking dat men aanwezig moet zijn als 

de werkzaamheden in het saneringsproces kritisch zijn. 

• Jurgen Lutterman meldt dat er in de praktijk heel veel discussie is rondom 

deze kritische momenten.  

• Ad Bonneur zegt dat LOM een ander gezichtveld heeft.  

• Peter Wijn stelt voor de BRL6000 en BRL7000 gelijk te trekken.  

• Walter de Koning reageert dat dit een oplossing kan zijn. De update van de 

BRL7000 treedt in januari 2008 in werking. Alles wat we nu beslissen wordt 

hier nog in meegenomen. Zijn pleidooi is dan ook bovenstaand mee te nemen 

in deze tekst.  

Besloten is: 

Bovenstaand wordt meegenomen in de BRL7000, daarna de kritische momenten 

verder uitdenken/uitwerken.  

 

Praktijkpunt 4; Eis opleiding ‘gebruik brandblusmiddelen in BRL SIKB7000. 

Het CCvD is het hiermee eens. 

 

Praktijkpunt 5; Schorsing van het certificaat 

• Peter Leenders mist in het geval van fraude dat de VROM inspectie hier ook 

een rol in heeft. Zelfs een sterkere rol dan de CI’s. Hij wil graag dat in de 

BRL opgenomen wordt dat de CI’s ten allen tijde VROM informeert bij fraude.  

• Ad Bonneur voegt toe dat ook de inspectie van Verkeer en Waterstaat hierin 

betrokken zou moeten worden.  

• Theo Taen vult aan dat dit ook andersom zou moeten. VROM moet ook aan 

de CI’s fraude melden. Bijvoorbeeld bij het intrekken van certificaten.  
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• Walter de Koning meldt dat dit overleg er al zou moeten zijn. Hij zal dit 

verder uitwerken met V&W, VROM, CI’s en SIKB.  

CCvD leden zijn het eens met dit praktijkpunt met inachtneming van bovenstaande 

punten.  

 

Praktijkpunt 6: Aanlevertermijn monsters aan laboratorium 

Arthur de Groof geeft een toelichting. De discussie is of de aanlevertermijn van 24 uur 

naar 30 uur zou moeten gaan.  

Na enige discussie heeft het CCvD besloten dat dit voorstel wordt aangenomen.  

 

Praktijkpunt 7: Eisen aan projectleider in VKB-protocol 2018 

Arthur de Groof geeft een toelichting. 

Het CCvD heeft besloten in te stemmen met dit voorstel.  

 

Praktijkpunt 8: Mogelijkheid uitbesteden verrichtingen door laboratoria onder AS 

SIKB3000.  

Eric Ruwiel geeft een toelichting. Door de AS3000 zijn er een hoop 

waterschapslaboratoria in de problemen en vragen aanpassing. Doordat de AS3000 

vertraging heeft is dit nog niet aangepast en de RvA maakt hier een punt van.  

Eric Ruwiel vraagt het CCvD in te stemmen met deze wijziging.  

Het CCvD beslist in te stemmen met deze wijziging.  

 

 3. Beleidsontwikkelingen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Het nieuwe besluit bodemkwaliteit: 

• Niels van der Gaast meldt dat er onduidelijkheid heerst in de markt. Bodem+ 

en NEN zitten niet op 1 lijn.  

• Eric Ruwiel is in overleg met Bodem+ en NEN. Hier wordt dus aan gewerkt. 

Duidelijkheid hierover zal spoedig komen. Voor waterbodem is het streven per 

1-1-2008 en voor droge bodem is het streven 1-07-2008.  

• Walter de Koning vult aan dat het besluit en het stoffenpakket door elkaar 

heen lopen. 

• Peter Leenders meldt dat hoofdstuk 2 wel in werking gaat per 1-1-2008. 

Hiermee komt Kwalibo te vervallen.  

Het nieuwe stoffenpakket: 

• Voorzitter meldt dat deze club afgelopen september heeft vergaderd. Dit 

heeft. VNG is het eens ondanks een paar aarzelingen en wil wel een goede 

monitoring. We moeten dit heel goed evalueren en een club inschakelen die 

echt deskundig is.  

• Ton Honders vult aan dat er inderdaad een club ‘monitoring stoffenpakket’ 

opgericht moet worden.  

• Armand Orbons zegt dat het stoffenpakket een feit is. Pas over 3 jaar mag 

een weer een aanpassing komen.  

• Voorzitter zegt dat de stoffen iets te ruim gemeten worden. Alle inhoudelijke 

punten moeten in monitoring meegenomen worden.  

• Peter Leenders stelt voor de verwerking in BRL3335 en BRL5740 gelijktijdig 

uit te laten voeren.  

• Walter de Koning reageert met dat de inhoudelijke aanpassing van beide 

BRL’n loopt. Los hiervan wordt er gestreefd de aanpassing van het 

stoffenpakket hierin gelijk te laten lopen.  

• Peter Leenders heeft de aanbeveling SIKB te betrekken in de BRL9335.  
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AdG 

 

 

 

 

 

 

Wijzigingen leden CCvD: 

• Ton Honders is vandaag voor het laatst. Vz bedankt Ton Honders voor zijn 

inzet en geeft hem een ‘Wagenings vuur’ en boek cadeau. Er is nog geen 

vervanger vanuit Bodem+. Ton Honders bedankt de leden van het CCvD. 

• Gerard de Groot is van functie verandert. Er word nog gezocht naar een 

opvolger.  

• Evert Schut is voor onbepaalde tijd ziek. Piet den Beste zal hem in het CCvD 

vervangen.  

• Jitske Stavenga is naar IPO. P. Schouwstra vervangt haar. Op dit moment 

wordt er bij hen gereorganiseerd. P. Schouwstra verwacht na de reorganisatie 

in het CCvD te blijven.  

• Voor Niels van der Gaast en Eddie Alters zit de zitting er bijna op. 

• Theo Edelman gaat nog 4 jaar door (tot 2012). 

• Eric Ruwiel vult aan dat de Inspectie wel wil meedoen aan het CCvD. Het 

verzoek is dan ook om de vergaderstukken te sturen aan Dinand Heiner. Hij 

wordt dus bij deze agendalid van het CCvD.  Het CCvD verzoekt Dinand 

Heiner uit te nodigen voor een kennismaking.  

• Ad Bonneur heeft met Inspectie overleg gehad. Ook hierin heeft Ad Bonneur 

aangegeven dat het goed zou zijn als de Inspectie ook in het CCvD 

vertegenwoordigd wordt.  

• Walter de Koning reageert dat deze discussie in de Programmaraad is. Het 

voorstel is een commissie in te stellen ‘Platform overheid en kwaliteit in 2008 

met als onderwerp kwaliteithandhaving.  

• Ad Bonneur vindt de betrokkenheid vanuit het bedrijfsleven in het CCvD te 

weinig. Hij vraagt dan ook aan SIKB hier aandacht aan te besteden.  

• Walter de Koning meldt dat hierover gesproken wordt in december in ……. 

 

 4. Keuzes met betrekking tot proces naar BRL SIKB5000 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AdG 

 

WdK 

Het CCvD wordt gevraag in te stemmen met deze keuzes. 

Walter de Koning, Hein Veldmaat en Jurgen Lutterman geven een toelichting.  

De bedoeling is het ontwerp van de BRL in het volgende CCvD te behandelen. Alle 9 

punten uit het memo van Hein Veldmaat en Jurgen Lutterman worden besproken.  

Er volgt discussie. Er zijn een aantal leden die voorstellen de BRL te parkeren/af te 

stofferen. Ook wordt er gedacht aan deze BRL opnemen in andere BRL.  De 

meerderheid is het eens met de behoefte, maar niet nu. Er moeten betere 

argumenten komen, meer evenwichtigheid en wachten tot de waterwet komt.  

 

Walter de Koning reageert: 

Deze BRL is de moeilijkste BRL. Er zijn veel discussies over deze BRL. Parkeren, ja dat 

kan, maar als we nu ja zeggen tegen deze BRL, dan is deze pas medio 2008 een BRL 

en pas in 2010 in werking. We hebben dus nog 2 CCvD vergaderingen om te 

discussiëren over deze BRL. Verder merkt Walter de Koning op dat er wel degelijk 

behoefte is aan deze BRL, dit blijkt uit de stappen die bijvoorbeeld SBNS etc. zet.  Als 

wij dit niet doen, zal een andere partij dit oppakken.  

Er volgt discussie. (Arthur, ik heb deze discussie op papier, maar is volgens mij 

onzinnig om in het verslag te zetten???) 

Besloten wordt: 

• Er moet duidelijkheid komen binnen het CCvD, nu nog oneens met elkaar. 

• Volgend CCvD hierop terugkomen. 

• Doorgaan met lopend werk 

• Melding van de acties richting overheden.  

• MOS en andere protocollen hierbij betrekken.  
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 5. Vaststelling SIKB-protocol 0101 versie 6.0.0 

 Het CCvD stemt hiermee in.  

  

 6. Blik op de toekomst van het SIKB-instrumentarium 

 • Ad Bonneur meldt dat er een werkgroep is ingesteld en zullen in 

januari/februari 2008  

• hiermee aan de slag gaan. 

• Piet den Besten wil graag RWS hierin betrekken. 

• Jan Knaapen wil graag VNO-NCW hierin betrekken.  

• Theo Taen mist de ingebrachte onderwerpen waar discussie over is.  

Besloten wordt: 

Walter de Koning en Arthur de Groof zullen een oplossing zoeken, een soort lijst met 

onderwerpen.  

Volgend CCvD opnieuw agenderen. 

  

 7. Verslag CCvD vergadering van 20 september 2007 

 Het verslag wordt ongewijzigd goedgekeurd. 

 

 8. Mededelingen, rondvraag en sluiting 

 • Ad Bonneur wil praktijkpunt 8 hoger op de agenda. Walter de Koning meldt 

dat er op 10 december as. een overleg is tussen VROM en V&W om dit te 

bespreken.  

• Ad Bonneur wil het dat van de actielijst van het CI verslag dat er bij de  

actiepunten 1 en 2 meer vaart achter gezet wordt. Arthur de Groof meldt dat 

de gegevens binnen zijn en de rapportage zal hij in januari 2008 maken. Hij 

heeft wel de oproep aan alle CI’s voortaan de gegevens sneller aan te leveren.  

 

Voorzitter sluit de vergadering om 12.30 uur. 

 


